
Setkání WPA CZ-SK na zámku v Bílých Poličanech 

 

Tak jako každý rok, i letos proběhl tradiční chovatelský den našeho spolku World 

Pheasant Association Czech Republic and Slovakia na zámku v Bílých Poličanech, nedaleko 

Dvora Králové nad Labem. Akce se konala v sobotu 13. května a její součástí byla i naše 

členská schůze, která proběhla od deseti do dvanácti hodin v přednáškovém sálu místního 

zámku. Schůzi jsme jako výbor svolali proto, že bylo potřeba probrat spoustu důležitých 

záležitostí. Hlavními body programu schůze byly: Zápis členů výboru do rejstříku, výroba 

propagačních materiálů, výstava Exota Olomouc, ECBG meeting 2023 v ČR, jednotlivé 

projekty, volba nového koordinátora pro bažanty Vietnamské, úprava webu, časopis k výročí 

spolku, finanční zpráva, platba příspěvků, provozní záležitosti spolku a další.  

 

 

Po schůzi začal chovatelský den, kterého se tradičně kromě členů, účastnila i celá 

řada našich hostů, takže bylo na setkání zhruba 40 účastníků. Tyto naše chovatelské dny 

začal již před lety organizovat náš člen a kamarád Míla Stehlík a postupem času se z toho 

stala hezká a oblíbená každoroční tradice. Vždy je totiž úžasné, když se sejde skupina lidí se 

stejnými zájmy a mohou o nich dlouze hovořit. Kromě toho, že posedíme, popovídáme, 

popijeme a dobře se najíme, je také vždy součástí blok odborných přednášek.  

 

 

 



Po krátkém občerstvení jsme se tedy opět všichni přesunuli do přednáškového sálu, 

kde proběhly tři velmi zajímavé přednášky. Dvě přednášky si pro nás připravil náš host 

Zbyněk Laube, společně se svou ženou Dášou. Jeho první přednáška byla o orebicích. Tito 

zajímaví hrabaví ptáci nejsou v našich chovech příliš běžní, takže jsme se dozvěděli mnoho 

nového hned o několika zástupcích této skupiny, které Laubovi úspěšně chovají. Druhá 

přednáška byla o bažantech rodu 

Lophura. Tato skupina bažantů je 

početná a v přednášce byl 

zpracován ucelený přehled jejich 

zástupců. Hned jsme pochopili, že 

srdcovou záležitostí Zbyňka jsou 

poddruhy bažanta stříbrného, 

jejichž chovu se věnuje a o kterých 

jsme se dozvěděli mnoho 

zajímavostí. Perfektní bylo také to, 

že Laubovi přivezli svou sbírku 

balek (preparovaných kůží) těchto 

bažantů, takže jsme si je mohli vzít 

do ruky a porovnat tak rozdíly         

u kohoutů i slepic.  

 

Třetí přednáška byla v podání pana Jiřího Říhy, který se již řadu let věnuje chovu 

tetřevů a tetřívků. Seznámil nás se svými zkušenostmi s chovem těchto vzácných ptáků a 

všichni byli z jeho vyprávění doslova nadšeni. Chovem těchto druhů se zabývá opravdu úzká 

skupina lidí, takže se všichni dozvěděli spoustu zajímavostí. Rád bych Zbyňkovi i Dáše 

Laubovým a panu Jiřímu Říhovi poděkoval za jejich perfektní přednášky, které celé naše 

setkání velmi obohatily.  

 

 

 



Tradicí na našich chovatelských dnech je také grilování, kdy nám náš člen Vojta 

Pekárek vždy připraví a ugriluje něco dobrého k snědku. Dříve to býval většinou divočák, ale 

tentokrát to bylo domácí sele. Celý den jsme si tak všichni dopřávali výborné grilované maso. 

Za tuto práci patří Vojtovi velké poděkování. Letošní ročník se nesl také ve znamení 

degustace různých dobrých slivovic, které přivezli naši moravští kolegové. Celým dnem nás 

provázelo hezké jarní počasí, takže jsme mohli až do večera sedět venku s výhledem do 

zámeckého parku. Řada z nás přespala v místním zámeckém hotelu, takže jsme se loučili       

až v neděli ráno po snídani. Myslím, že už teď se všichni těší na náš další chovatelský den 

v příštím roce.  

 

 

 

 

Na závěr bych ještě chtěl poděkovat členům výboru a všem dalším aktivním členům 

WPA CZ-SK za jejich práci pro spolek, i když vím, že to občas nebývá jednoduché. 

 

Pro WPA CZ-SK Petr Bach 

 

 Galerie: http://wpacz-sk.com/akce-wpa-cz-sk-galerie/ 

http://wpacz-sk.com/akce-wpa-cz-sk-galerie/

